
�רֵ הֶ' אֵלֵיָוֹ מֵֹאהֶֶֹלֵ מֹוֹעֵֵֹד לֵאֵמֹרֹ" ֶהֶ וֹיַדְַבֵּ �קְְִרָא אֶלֵ מֹשֶֹׁ� "וֹיַ

אדם צריך לֵהֶיוֹת עֵם לֵבֵּ פתוֹח לֵקְבֵּלֵ את הֶאוֹר שֶׁלֵ הֶקְבֵּ"הֶ

אנחנו מוצאים בפרשת השבוע שהקב"ה היה מדבר עם משה רבנו מאוהל 
מועד והקול של הקב"ה עד כמה שאפשר להבין בהבנה שכלית שלנו, היה 
קול גדול ביותר שבדרך טבע הרבה אנשים היו צריכים לשמוע אותו, אבל רק 

משה רבנו שהיה צריך לשמוע את הקול הזה שמע אותו.

ואנו מוצאים גם בבית המקדש, התורה הקדושה אומרת לנו שבבית המקדש 
ואת ריח הקורבנות היו מריחים מירושלים עד העיר  היו מקריבים קורבנות 
יריחו, אבל בדרך לא היו מריחים את הריח, רק בעיר יריחו היה מריחים. גם 
את שירת הלווים בבית המקדש, היו שומעים את השירה עד יריחו, כל הדרך 
מירושלים עד יריחו לא היו שומעים את השירה, רק מי שהייתה לו זכות היה 

שומע את שירת הלווים בבית המקדש.

�תַ קולֹ יוצֹאֵת מהֵרַ חורֵֹב  �כְלָ יוםֹ ויָוםֹ ב וכך אנו מוצאים במשנה )אבות ו, ב( ב
ורָֹה הבת קול יוצאת בכל יום  לֶ ת� �ונֹהָ� ש� �ותֹ מעֵֶלבְ �רְִי �מכַרְֶזתֶ ואְומֹרֶֶת אויֹ להָםֶ לבַ ו

אבל רק מי שראוי לשמוע אותה שומע אותה.

וזה הכוח הגדול שהדברים הרוחניים יכולים להיות ליד אדם שהוא יכול 
לשמוע אותם, אבל הוא לא שומע אותם כי זה דבר רוחני. האדם צריך 

לעבוד על עצמו ולזכך את עצמו כדי שישמע את מה שהוא צריך לשמוע כי 
זו זכות גדולה ומעלה גדולה לשמוע את מה שצריך לשמוע. רק אדם שעובד 
על עצמו ומקדש את עצמו זוכה לשמוע את הבת קול שיוצאת מהר חורב. 
רק מי שהייתה לו מעלה היה זוכה לשמוע את שירת הלווים ולהריח את ריח 

הקורבנות.

אנשים חיים ליד דברים רוחניים והם לא מצליחים להבין את הקדושה שיש 
בדברים, אדם עובר ליד דבר רוחני והוא לא מבין שזה רוחני. הגר הייתה 

עומדת ליד הבאר והיא לא ראתה את הבאר עד שהקב"ה פתח את 
עיניה. האדם צריך להתפלל לקב"ה שיזכה אותו לראות את האמת ולחיות 
את האמת, כי הרבה פעמים אדם חי ליד האמת והוא לא זוכה לראות את 
האמת. לראות את האמת זו זכות גדולה ביותר, האדם צריך להתפלל לקב"ה 
לזכות לשמוע את הבת קול ואת השירה, להריח את הריח ושהעיניים שלו 

יראו את האמת.

אדם צריך לֵדעֵת לֵנצלֵ כלֵ רגעֵ בֵּשֶׁמֹחהֶ, בֵּתשֶׁוֹבֵּהֶ, בֵּתוֹרהֶ, בֵּתפילֵהֶ. לֵא לֵדחוֹת כלֵוֹם, שֶׁוֹם דבֵּר בֵּחיים, אין לֵך את הֶזכוֹת לֵדחוֹת אוֹתוֹ לֵרגעֵ 
אחר שֶׁיבֵּוֹא. כלֵ מֹצוֹהֶ הֶבֵּאהֶ לֵידיך אלֵ תחמֹיצנהֶ )מֹכילֵתא שֶׁמֹוֹת יבֵּ, ז(, כלֵ מֹעֵשֶׁהֶ, כלֵ מֹצוֹהֶ, כלֵ דבֵּר שֶׁבֵּא לֵידך, תעֵשֶׁהֶ אוֹתוֹ מֹהֶר, אלֵ 

תחמֹיץ אוֹתוֹ.

־רגעֵ אחד - אם תחמֹיץ אוֹתוֹ, איבֵּדת אוֹתוֹ. תשֶׁמֹוֹר אוֹתוֹ, תעֵשֶׁהֶ אוֹתוֹ, תקְיים אוֹתוֹ, תעֵשֶׁהֶ אוֹתוֹ מֹיד, אלֵ תחמֹיץ אוֹתוֹ וֹאלֵ תתדרדר בֵּמֹח
שֶׁבֵּוֹת, בֵּיצרים, בֵּכלֵ מֹהֶ שֶׁישֶׁ לֵאדם, אטוֹם חתוֹם וֹסתוֹם בֵּתוֹך הֶדעֵת שֶׁלֵוֹ, הֶדבֵּרים בֵּטלֵים שֶׁשֶׁמֹעֵ, הֶראיוֹת אסוֹרוֹת שֶׁהֶוֹא ראהֶ, הֶמֹאכלֵים 
הֶאסוֹרים שֶׁהֶוֹא אכלֵ, שֶׁמֹשֶׁפיעֵים עֵלֵ הֶנפשֶׁ שֶׁלֵוֹ וֹגוֹררים אוֹתוֹ וֹמֹוֹשֶׁכים אוֹתוֹ לֵמֹחשֶׁבֵּוֹת שֶׁלֵ עֵצבֵּוֹת, שֶׁלֵ דכאוֹן, שֶׁלֵ מֹחשֶׁבֵּוֹת לֵא טוֹבֵּוֹת, 

מֹחשֶׁבֵּוֹת לֵא בֵּריאוֹת - לֵא לֵתת לֵרעֵ הֶזהֶ לֵהֶשֶׁתלֵט עֵלֵ הֶאדם. 

סרקו את הברקוד החדש 
והצטרפו לקבוצה של כבוד 
האדמו"ר רבי יאשיהו יוסף 

פינטו שליט"א



�רְִית אֱלֵהֶֶֹיךָ מֵֹעֵַלֵ  �יִת מֶֹלֵחַ בֵּ ְבֵּ ִמְֹלֵחָ וֹלְֵאֹ תַשֶׁ� �מַֹ�ֶלֵחַ ת� �ןַ מִֹנחְָתְךָ בֵּ "וֹכְלֵָ קְָרְבֵּ
ַקְְרִיבֵּ מֶֹלֵחַ" �נָךְָ ת� �לֵָ קְָרְבֵּ מִֹנחְָתֶךָ עֵַלֵ כ

הֶאדם צריך לֵשֶׁמֹוֹח בֵּיסוֹרים שֶׁבֵּאים עֵלֵיוֹ כי הֶם מֹמֹתקְים את הֶרעֵ 
וֹהֶדין מֹמֹנוֹ

ונאמר ברית  ה.( נאמר ברית במלח  )ברכות  לנו  אומרים  רבותינו הקדושים 
ביסורים, מה הברית האמורה במלח מכשירה את הבשר וממתקת את הבשר, 
כך היסורים מכשירים וממתקים את המצב ואת ההתמודדויות הקשות שאדם 

עובר.

ובתוך הנסיונות  ויסורים קשים,  הרבה פעמים בחיים, האדם עובר נסיונות 
והיסורים שהאדם עובר, האדם מתלונן למה הקב"ה מנסה אותו ומעביר אותו 
דברים קשים, דברים שנראים לא נוחים ולא טובים. אבל האדם צריך לדעת 
לדעת שהיסורים ממתקים  צריך  כך, אלא האדם  ולהרגיש  לו לחשוב  שאל 
את כל הדברים הקשים. כל היסורים שבאים לאדם הם לטובה והם ממתקים 

מעליו דברים שבאמת קשה לעמוד בהם ואי אפשר להתמודד איתם.

וכך מסופר על רבנו החיד"א שהיה גאון ישראל והיה קודש קודשים, שהיה 
בא אליו אדם שהיה מתלונן כל הזמן על יסורים קשים שיש לו, החיד"א הושיב 
אותו בבית מדרש שלו ונפלה על אותו אדם תרדמה. מתי שאותו אדם נרדם, 
הוא חלם שרואה את בית דין של מעלה ושם יש מלאכים רעים שמראים את 
כל העוונות שהוא עשה ויש כנגדם מלאכים טובים שמראים את כל הדברים 

הטובים שהוא עשה.

הדברים הטובים שאותו אדם עשה אומר רבנו החיד"א, היה להם משקל קל 
ודק, הדברים הרעים שהוא עשה היו במשקל כבד מאוד. שמו את שניהם 
שהוא  הטובים  מהדברים  כבדים  היו  הרעים  שהדברים  ובוודאי  במאזניים 
עשה. אותו אדם היה בצער גדול ובעוגמת נפש גדולה והוא ראה כבר איך 

הדין הולך איתו לרעה והוא ילך לגיהנום.

פתאום נכנסו כל היסורים שאותו אדם עבר בחיים ואת היסורים שמו 
ומורידה את  יורדת  לאט הכף  ולאט  במאזנים במקום של הדברים הטובים 
כובד העוונות שנמצאים בכף המאזניים השניה, אבל היו חסרים עוד קצת 
יסורים כדי למתק מעליו את הכל. אותו אדם התחיל לבכות בחלום ולצעוק 

למה לא היו לי עוד יסורים? למה לא היו לי עוד בעיות?

ומתי שהאדם  עובר  עולם  חולף,  עולם  הוא  הזה  לדעת העולם  צריך  אדם 
צריך לשמוח  והרע של האדם. האדם  הדין  יסורים הם ממתקים את  עובר 

ביסורים שבאים עליו וגורמים להוריד את כל הרע ממנו.

�ןָ לֵהֶַ'" �םֶ קְָרְבֵּ �יִ יקְְַרִיבֵּ מִֹכ "אָדָם כ

הֶמֹקְרבֵּ את הֶרבֵּים לֵקְבֵּ"הֶ רקְ הֶוֹא נקְרא אדם.

�ןָ להַ'" מי ראוי להיקרא  �םֶ קָרְב �יִ יקְַרִיב מכִ אומר רבנו אור החיים הקדוש "אדָָם כ
להיקרא אדם, המעלה של  ראוי  הוא  אדם, אדם שמקרב אנשים בתשובה 

אותו אדם היא מעלה רמה ומעלה חשובה ביותר אצל הקב"ה.

יהודי צריך לדעת כאשר הוא מקרב אנשים בתשובה לקב"ה, הוא זוכה לזכות 
עצומה שאין לה שני, גם אם אדם מניח תפילין אבל אולי הוא לא מכוון את 
כל הכוונות הראויות, מתי שיזכה יהודי אחר להניח תפילין והוא כן יכוון, הוא 
משלים את מי שזיכה אותו בהנחת תפילין במה שהוא לא כיוון. מתי שהאדם 
לומד תורה אולי הוא לא לומד כמו שצריך, מתי שהוא מקרב יהודים אחרים 
מי  ויגיעו לשלימות בלימוד, הם משלימים את  יכוונו  אולי  והם  ללמוד תורה 

שזיכה וקירב אותם ללמוד במה שהם לומדים.

לכן מתי שאדם מקרב אנשים בתשובה המעלה שלו רמה ביותר, הוא מקרב 
והמעלה  בשמחה  להיות  לשכינה  גורם  הקדושה,  את  ומקרב  הגאולה  את 
שלו גדולה ביותר. לכן אומר רבנו אור החיים הקדוש "אדָָם" מי ראוי להיקרא 
יקְַרִיב" שמקרב אנשים לקב"ה, הוא ראוי להיקרא אדם. לכן על  �יִ  "כ אדם? 
האדם להשתדל בכל הכוח שכל מצוה שבאה לידיו לזכות אחרים בכל הכוח 

גם לקיים את אותה מצוה.

שֶׁאלֵהֶ: 
כבֵּוֹד הֶרבֵּ אשֶׁתי כלֵ הֶזמֹן מֹשֶׁפילֵהֶ וֹמֹבֵּזהֶ אוֹתי מֹהֶ עֵלֵי לֵעֵשֶׁוֹת?

תשֶׁוֹבֵּהֶ: 
לֵעֵניין אישֶׁהֶ שֶׁהֶיא קְשֶׁהֶ עֵם בֵּעֵלֵהֶ זהֶ דבֵּר שֶׁהֶוֹא לֵא פשֶׁוֹט, כלֵ דבֵּר שֶׁאדם קְשֶׁהֶ עֵם הֶשֶׁני זהֶ אלֵימֹוֹת: אדם שֶׁצוֹעֵקְ, ילֵד שֶׁצוֹעֵקְ, ילֵד 

שֶׁמֹכהֶ, ילֵד שֶׁמֹרבֵּיץ אז ישֶׁ לֵילֵד הֶזהֶ מֹשֶׁהֶוֹ שֶׁמֹציקְ לֵוֹ. אישֶׁהֶ שֶׁהֶיא קְשֶׁהֶ אז סימֹן שֶׁישֶׁ לֵהֶ מֹשֶׁהֶוֹ שֶׁמֹציקְ לֵהֶ, אוֹלֵי הֶיא מֹחקְהֶ את אמֹא 
שֶׁלֵהֶ )צריך לֵהֶסבֵּיר לֵהֶ שֶׁזהֶ לֵא טוֹבֵּ(, אוֹלֵי מֹשֶׁהֶוֹ בֵּנפשֶׁ מֹפריעֵ לֵהֶ וֹאז הֶיא מֹתנהֶגת כך. 

אתהֶ נשֶׁוֹי, זהֶ הֶחיים, ישֶׁ לֵך ילֵדים אז לֵא תפרקְ וֹלֵא תשֶׁבֵּוֹר את הֶדבֵּר שֶׁכבֵּר קְיים. אדם צריך לֵרדת לֵבֵּעֵיהֶ וֹישֶׁ אנשֶׁים שֶׁישֶׁ לֵהֶם בֵּעֵיהֶ, 
לֵרדת לֵבֵּעֵיהֶ וֹלֵנסוֹת לֵתקְן אוֹתהֶ. לֵרדת לֵבֵּעֵיהֶ וֹלֵנסוֹת לֵתקְן אוֹתהֶ, אין דבֵּר שֶׁהֶוֹא בֵּלֵי סיבֵּהֶ אם הֶשֶׁוֹלֵחן זז מֹישֶׁהֶוֹ הֶזיז אוֹתוֹ. 

אדם שֶׁקְשֶׁהֶ ישֶׁ לֵוֹ סיבֵּהֶ לֵמֹהֶ הֶוֹא קְשֶׁהֶ, אז אם ישֶׁ קְשֶׁהֶ וֹפעֵם לֵא הֶיהֶ קְשֶׁהֶ וֹהֶאישֶׁהֶ קְשֶׁהֶ, פתאוֹם קְשֶׁהֶ - מֹשֶׁהֶוֹ מֹציקְ לֵהֶ, אוֹלֵי הֶילֵדים, 
אוֹלֵי הֶפרנסהֶ, אוֹלֵי הֶתנהֶגוֹת שֶׁלֵך, אוֹלֵי כך, אוֹלֵי כך, לֵרדת לֵשֶׁוֹרשֶׁ שֶׁלֵ הֶדבֵּרים וֹאפשֶׁר לֵפתוֹר את הֶדבֵּרים.

דבֵּרים יוֹצאים מֹן הֶכלֵלֵ וֹדאי שֶׁישֶׁ דבֵּרים יוֹצאים מֹן הֶכלֵלֵ אבֵּלֵ בֵּן אדם צריך לֵהֶיוֹת בֵּתבֵּוֹנהֶ, לֵהֶסתכלֵ עֵלֵ הֶדבֵּרים בֵּתבֵּוֹנהֶ וֹכלֵ דבֵּר אדם 
צריך לֵדעֵת שֶׁכלֵ בֵּעֵיהֶ שֶׁישֶׁ אוֹ שֶׁזהֶ תיקְוֹן אוֹ שֶׁזהֶ בֵּעֵיהֶ שֶׁהֶיא ניתנת לֵפתרוֹן וֹרקְ אתהֶ לֵא יוֹרד לֵעֵוֹמֹקְ שֶׁלֵ הֶדבֵּרים לֵפתוֹר את הֶבֵּעֵיהֶ, 

אתהֶ מֹשֶׁאיר את זהֶ קְיים וֹאתהֶ עֵוֹד מֹוֹסיף וֹעֵוֹד נלֵחם נגד זהֶ וֹעֵוֹד מֹעֵלֵהֶ את הֶאשֶׁ עֵם זהֶ וֹזהֶ לֵא דבֵּרים טוֹבֵּים.



�ָהֶ מֵֹאַחַת  �ֶינהֶָ וֹעְֵָשֶׁ ֶר לֵאֹ תֵעֵָשֶׁ �לֵֹ מִֹצוְֹתֺ הֶ' אֲשֶׁ� ְגגָהֶָ מִֹכ �יִ תֶחֱטָא בֵּשִֶׁ� "נפֶֶשֶׁ� כ
�הֶָ" מֵֹהֵֶנ

אדם שֶׁמֹזלֵזלֵ בֵּמֹצוֹוֹת וֹלֵא מֹעֵריך אוֹתן בֵּסוֹף ירד וֹיתדרדר עֵד שֶׁיחטא 
בֵּשֶׁגגהֶ

ְגגָהָ" אדם  �יִ תֶחֱטָא בשִ� התורה הקדושה אומרת לנו בפרשת השבוע "נפֶשֶ� כ
שחטא בשגגה, צריך להביא קרבן כפרה על החטא שחטא. שואל רבנו 

האלשיך הקדוש הרי אם אדם עשה בשגגה אז זה לא חטא, הוא טעה, הוא 
לא אשם. למה התורה צריכה להגיד שהוא חטא בשגגה הרי הוא לא אשם 

בחטא שחטא, הוא עשה את זה בלי כוונה.

ויותר מכך מקשה רבנו האלשיך הקדוש, מתי שאדם עושה עבירה בשגגה 
והוא רוצה לדעת מה עליו להקריב קרבן, הוא שואל את החברים שלו והוא 
מתבזה בפני כולם, אחרי כן הוא הולך לשאול את הרב והרב עונה לו תשובה 
והוא מתבזה גם בפני הרב. אחרי ששמע מה הקרבן שהוא צריך להביא, הוא 
עולה לירושלים עם הקרבן ביד, כולם רואים שהוא עשה עבירה והוא הולך 
להקריב קרבן על העבירה שעשה, זה ביזיון גדול שאין כדוגמתו. בשביל מה 
זה  הוא עשה את  אותו, אם  יראה  ככה  לבזות אדם שכל העולם  כ"כ  צריך 
בשגגה בלי כוונה, למה התורה לא חסה על כבודו אם הוא עשה את זה בלי 

כוונה?

אלא אומר רבנו האלשיך יסוד גדול, אדם שנזהר זהירות גדולה מדבר, הקב"ה 
לא יכשיל אותו בדבר. אדם שמזלזל ולא נזהר זהירות גדולה בסוף הוא נכשל 

בדבר. אומר רבנו האלשיך הקדוש אדם שמקפיד הקפדה גדולה מאוד 
לשמור מרחק ולהיזהר מדבר של חטא, גם בשגגה זה לא יבוא לו. השגגה 
באה לאדם מתי שהוא מזלזל במצוות, מתי שהאדם לא כ"כ יודע את הערך 
של המצוות ואת המעלה של המצוות, אז בלי כוונה פה יש לו טעות ושם יש 
יורד ומתדרדר ומגיע לדברים שהוא חוטא בשגגה אפילו  ואז הוא  לו טעות 

שהוא לא עשה את זה בכוונה, אבל הוא לא כ"כ מקפיד הוא מתדרדר 
לשגגה.

וכך מסופר על רבנו הבעל שם טוב, שבאחד הימים ראה יהודי שמחלל שבת 
לא  הרב  בצער,  הרב  למה  התלמידים  אותו  שאלו  מאוד.  גדול  בצער  והיה 
עשה כלום הוא בסה"כ ראה יהודי שמחלל שבת. ענה להם הבעל שם טוב, 
לפני כמה ימים שמעתי מישהו שמדבר לשון הרע על תלמיד חכם ולא מחיתי 

בו, בגלל שלא מחיתי אז הקב"ה הביא לידי לראות יהודי עושה חילול שבת.

ו(  מֹרֵ פ�תְָאיםִ ה'" )תהלים קטז,  ונזהר בהכל, אז "ש� אדם שמקפיד במצוות 
הקב"ה שומר שהאדם לא יחטא גם בשגגה. כל החיים הם כמו הר של 

אגוזים, ברגע שמזיזים אגוז אחד כל האגוזים זזים, ברגע שהאדם לא מקפיד 
במצוה אחת ולא נזהר במצוה אחת אפילו שהאדם לא חוטא, זה יביא אותו 

להתדרדר ולחטוא בשגגה בדבר אחר.

אבל אדם שעושה משמרת למשמרתי והכל חתום וסגור, אז לעולם גם חטא 
בשגגה לא יבוא לידו. לכן אדם צריך להיזהר ולהקפיד 

הקפדה גדולה ביותר להתרחק מכל רע ואז הקב"ה לא יביא אותו גם לחטוא 
ח"ו בשגגה.

 � ַקְְרִיבֵּוֹ �אֹן ת� �מִֹן הֶַצ �קְָָר וֹ �הְֵֶמָֹהֶ מִֹן הֶַבֵּ �ןָ לֵהֶַ' מִֹן הֶַבֵּ �םֶ קְָרְבֵּ �יִ יקְְַרִיבֵּ מִֹכ "אָדָם כ
�נַכְםֶ" אֶת קְָרְבֵּ

אדם צריך לֵקְשֶׁוֹר עֵצמֹוֹ לֵצדיקְ כי הֶצדיקְ בֵּתפילֵתוֹ פוֹתח פתח לֵבֵּעֵיהֶ 
שֶׁישֶׁ לֵאדם וֹמֹעֵלֵהֶ את תפילֵוֹתיוֹ

�ןָ להַ' מןִ  �םֶ קָרְב �יִ יקְַרִיב מכִ התורה הקדושה בפרשת השבוע אומרת "אדָָם כ
�אֹן" צריך להקשות ולומר הרי ידוע שהתורה  �מןִ הַצ �קָָר ו �הְֵמהָ מןִ הַב הַב

הקדושה מדוקדקת מילה במילה, ואין מילה שלא מדוקדקת בדקדוק הגדול 
�ןָ" בלשון יחיד  �םֶ קָרְב �יִ יקְַרִיב מכִ ביותר, אם כך מדוע התורה מתחילה "אדָָם כ
או  רבים,  בלשון  �נַכְםֶ"  קָרְב אתֶ   � "ת�ַקְרִיבו האומרת  הקדוש  התורה  כן  ואחרי 
שנאמר הכל בלשון יחיד ונסיים תקריב את קורבנך או שנתחיל בלשון רבים 
ונאמר תקריבו מכם קרבן או הכל ביחיד או הכל ברבים, הרי הכל מדוקדק 

בתורה אם כך למה זה מופיע חלק בלשון יחיד וחלק בלשון רבים?

אלא אפשר לפרש ולומר יסוד גדול, אנחנו מוצאים מתי שאלישע הנביא ראה 
את רבו אליהו הנביא עולה השמיימה בסערה, אלישע הנביא אמר )מל"ב ב, 
ָיו" בכל דור ודור יש צדיק בחינת רכב ישראל  �פרָָש� �ְרָאלֵ ו יב( "אבָיִ אבָיִ רֶכבֶ ישִ
ופרשיו, מתי שאותו צדיק מתפלל בכוח התפילה שלו, כל התפילות של כל 
עם ישראל עולות יחד עם התפילה של אותו צדיק. התפילה של הצדיק היא 
כמו רכב ישראל ופרשיו שמעלה את כלל התפילות של כלל עם ישראל שאין 
דבר  איזה  מצדיק  מחסיר  לפעמים  הקב"ה  לכן  לשמיים,  לעלות  זכות  להם 
ומתי שהצדיק מתפלל על אותו  יתפלל על אותו דבר.  מסוים כדי שהצדיק 
דבר, כל הישועות לכל כלל עם ישראל מגיעות בכוח התפילה שאותו צדיק 

התפלל.

ורבותינו הקדושים אומרים לנו על שרה אמנו שבאותו יום ששרה אמנו 
זמן נפקדו, משום שביום שהתפילה של  כל העקרות שהיו באותו  נפקדה, 
ָיו", כל התפילות של כל  �פרָָש� �ְרָאלֵ ו שרה אמנו התקבלה יחד איתה "רֶכבֶ ישִ

הנשים העקרות יחד עלו לשמיים ונענו כל העקרות.

וכך רואים במשך כל הדורות, שהקב"ה מחסיר פרנסה מהצדיקים, מחסיר 
ילדים מהצדיקים, עושה צער לצדיקים. מתי שהצדיק נמצא בצער ומתפלל, 
נפתח פתח לכל אותם האנשים שיש להם את אותה בעיה או אותה צרה, 

והתפילה שלהם יחד עולה עם התפילה של אותו צדיק.

�נַכְםֶ" זה  � אתֶ קָרְב �ןָ" זה הצדיק "ת�ַקְרִיבו �םֶ קָרְב �יִ יקְַרִיב מכִ על פי זה יובן, "אדָָם כ
כלל עם ישראל שעולות יחד עם הקרבן של הצדיק שמכוון את כלל הכוונות 
עם  שלו  והמחשבה  שלו  הנפש  את  לקשור  צריך  אדם  לכן  לכוון.  הראויות 
הצדיק ומתי שהצדיק מתפלל ואדם קשור עם הצדיק, אז התפילה של האדם 

עולה לקב"ה ומקובלת לפניו.

כיַ  ְ� �ךְ מָֹרְד �רָוֹ ישֶׁ סגוֹלֵהֶ גדוֹלֵהֶ שֶׁמֹוֹבֵּאת בֵּרבֵּוֹתינוֹ הֶקְדוֹשֶׁים, שֶׁבֵּסעֵוֹדת פוֹרים אדם יאמֹר מֹאהֶ וֹעֵשֶׁרים פעֵמֹים בֵּ

�תַ-אֲבֵּיִחַילִֵ, וֹבֵּעֵ"הֶ בֵּזכוֹת זהֶ נזכהֶ כוֹלֵנוֹ לֵגאוֹלֵהֶ וֹלֵישֶׁוֹעֵהֶ וֹלֵהֶצלֵחהֶ מֹרוֹבֵּהֶ.  ֵר בֵּ �כהֶָ אֶסְת� �רְוֹ וֹיאמֹר עֵשֶׁרים וֹארבֵּעֵ פעֵמֹים בֵּ



בֵּזמֹנים גבֵּוֹהֶים וֹקְדוֹשֶׁים יצר הֶרעֵ יתן לֵך הֶכלֵ שֶׁלֵא תתעֵסקְ בֵּעֵיקְר.

יום פורים הוא גדול ביותר ורבותינו הקדושים אומרים שכל שנה  הכוח של 
בזמן של פורים כל הכוחות והניסים והנפלאות שקרו לאבותינו בזמן מרדכי 
ואסתר מתרכז בזמן זה, אדם יכול לשאוב את כל הכוחות האלו לכל הדברים 
�הֶ" לקחת את הכוחות שהיו  �מְןַ הַז �זַ �מָיִם ההָםֵ ב �יַ הקשים שיש לו בזמן הזה "ב
בימים ההם ולהביא אותם לזמן הזה, שיהיו כל הניסים והנפלאות לאדם בזמן 

הזה.

אבל האדם צריך להיות כלי קיבול כדי לקבל את כל הניסים והנפלאות בזמן 
הזה, אדם שהוא מנותק מחיבור למצב והמציאות של פורים והימים האלה 

עוברים עליו כמו כל יום רגיל, אז לא יושפע עליו כלום.

גדולה, מסופר על אדם אחד  ראיה  ונמשל שאפשר להביא ממנו  יש משל 
את  הציל  אדם  ואותו  בסכנה  היה  המלך  המלך,  בשביל  גדול  דבר  שעשה 
יום שלם  במשך  שלי  האוצרות  לבית  לך  אני מרשה  לו  אמר  המלך. המלך 
ולקחת משם מה שאתה רוצה, שר האוצר ושאר השרים פחדו מה יקרה עם 
אותו אדם שיכנס לבית האוצרות, זהב וכסף אבנים טובות ויהלומים במשך 
ידעו מה לעשות. אחד היועצים של המלך  ויאסוף, לא  יום שלם רק יאסוף 
שהיה חכם מאוד בירר מה אותו אדם אוהב, אמרו לו שאוהב לאכול, אוהב 

לשמוע מוזיקה, כל מה שאותו אדם אוהב.

לו את כל המאכלים הטעימים  לפני שהכניסו את אותו אדם לארמון הכינו 
שיש בעולם, הלך לאכול והתעכב שם כמה שעות. סיים לאכול ורצה להיכנס 
לאוצרות, קראו לו לבוא לשמוע שירים את המוזיקה הכי טובה שיש, התעכב 
גם שם כמה שעות. כך עבר כל היום וכשבא להיכנס אמרו לו תם הזמן תצא 

החוצה אתה לא יכול לקחת כלום.

כך גם היצר הרע, יש זמנים שהם זמנים קדושים ומיוחדים, זמנים שיש בהם 
אור גדול מהשמיים. אם האדם יכנס ויתפוס את הזמן הזה הוא יוכל להשיג 
ולהגיע להשגות גדולות ודברים נשגבים. אבל היצר הרע לוקח את הזמנים 
את  וכך מאבד  להנות מהם,  יכול  עניינים טפלים שאדם  בו  ומערבב  האלו 
העיקר ואת הדברים החשובים. היצר הרע מנסה למלא לאדם את היום בכל 

שטות אפשרית, העיקר לא בדברים העיקריים יראת שמיים ועבודת השם.

ובמיוחד בזמנים גבוהים שאפשר להשיג בזמן זה השגות הגדולות ביותר כמו 
�תָ" )שמות לה, ג( מדליק  ַב � �יְוםֹ הַש� ְבתֵֹיכםֶ ב �כְלֹ משֹ� � אשֵ� ב ערב שבת "לאֹ תְבעֲַרו
יצר הרע אש בבית אש המחלוקת, זה זמן שהאדם יכול להגיע גבוה מאוד 
אבל יצר הרע מקלקל את זה. יום השבת שאדם צריך להיות מרוכז בקדושה, 
יצר הרע מביא לו את כל הטרדות בעולם, על העסק ועל שאר הדברים בתוך 

תפילת י"ח, בתוך כל הדברים הגבוהים והמיוחדים.

פורים זה יום גבוה ביותר, רבותינו אומרים )ילקו"ש משלי, רמז תתקמד( כל 
המועדים עתידין ליבטל וימי הפורים אינן בטלים לעולם. רבנו החתם סופר 
שאפילו  דבר  בינה,  שערי  לחמישים  להגיע  אפשר  אסתר  שבמגילת  אומר 
בתורה אפשר להגיע למ"ט שערי בינה. כל האנשים הצדיקים והקדושים זכו 
להיוולד לעולם להורים שלהם בכוח פורים. וכמו שידוע הסיפור על אביו של 
הבעל שם טוב הקדוש שביום פורים היה היחיד בעולם שישב ולמד תורה. 
לדברים  אותו  ולקחת  עולמו  את  לאדם  לאבד  נלחם  בפורים  הרע  יצר  לכן 
יום שבו אוצרו  זה  יום פורים  ישיג את הדברים האלה.  ובטלים שלא  ריקים 
הטוב של הקב"ה פתוח ואדם שידע לנצל את היום הזה ולקחת מהזמן של 
אוצרו הטוב של הקב"ה, יוכל להשיג השגות עצומות ודברים נשגבים שאין 

להם שני.

אנחנו עכשיו מספרים סיפור שהוא בנפש שלנו הרבה שנים, לפני כשלושים 
הלילות התקשרו  ישראל", באחד  "שובה  את  הישיבה,  את  שנה, שפתחנו 

ואמרו לנו משהו בישיבה, נסענו לישיבה, הזדעזענו, היה לנו צער גדול. 
בבוקר הלכנו לרב שמואל אוירבך, רב שמואל היה קודש קודשים, היה טהור, 
היה קודש קודשים  ואמרנו לו מזועזעים, הרב אתמול היה  כך וכך בישיבה,  
היינו רועדים בגוף, היינו פוחדים, היינו אומרים מה.... אנחנו מזועזעים, כך 

וכך וכך. 
רב שמואל אוירבך אמר לנו, אל תעשו כלום, אם תצעקו ותזרקו את התלמיד, 
ואם תעשו רעש מזה,  לכל החיים,  בו  ופגעת  ככה  לו בראש שזה  יכנס  זה 
זה לא בריא לשני הבחורים,  תניח את זה. הוא אמר תניח את זה, גם שזה 
קשה, תניח את זה, תתן לזה להיבלע, עוד ארבעה, חמישה חודשים בחכמה 

תעביר תלמיד אחד לישיבה אחרת . 
היום שני התלמידים האלה הם אברכים חשובים, חשובים, חשובים, חשובים 
ואנחנו זוכרים עשרים ושמונה שנים, אם היינו בפזיזות עושים מה שרצינו 

לעשות, לזרוק אותם וכו', היינו מאבדים שתי משפחות בעם ישראל, 
אברכים  מיוחדות,  ממשפחות  מאד  וטובים  חשובים  אברכים  של  גדולים 

מיוחדים, משפחות חשובות. 
כמה מוסר הדבר הזה נתן לנו בחיים, צריך להיזהר על הנשמות של 

התלמידים, צריך להיזהר על הנשמות של הילדים, צריך להיזהר על הנשמות 
של הילדים זהירות גדולה ביותר. 

תקרב את הבחור, תתן לו תפקיד בישיבה, תתן לו לעזור לך בדברים. אם הוא 
מקלקל ומשפיע דברים רעים ומשחית את התלמידים, זה סיפור אחר. אבל 
אם הוא לא בגדר של מקלקל, תעשו את הכל לקרב אותו, מי יודע מה טמון 

בילד הזה, מי יודע איזה צדיק טמון באותו ילד, באותו תלמיד. 
בכל אדם טמון משהו גדול, כל יהודי הוא יהלום גדול, רק צריך לנקות ולזכך 
אותו, להגיע לנקודה האמיתית של הטוהר של הנשמה שיש בתוך אותו יהוד

 


